

Accounting for All

2023 CAAA Annual Conference
Québec City, QC
June 8–10, 2023



Accounting for All Call for Research and Education Submissions Submission deadline: January 15, 2023

[version française](#)

We are calling on accounting researchers, educators, and practitioners to join us to help address some of today's most pressing issues: climate change, global pandemics, and supply chain disruptions, to name a few.

To address these issues, we need to stretch our mindset and look beyond the accounting discipline, and even beyond the business field. We need to work closely with diverse stakeholders across many disciplines.

For example, how can accountants contribute to environmental, social, and governance (ESG) disclosures if they do not collaborate with scientists? Or how can accountants successfully contribute to recovery from global pandemics if they do not cooperate with health professionals? And AI and machine learning may require collaboration with IT professionals and data scientists.

We do not need accountants to have all the competencies necessary to deal with these issues, but accountants can play a more important role by moving beyond thinking in silos and shifting towards a collaborative mindset. In other words, Accounting for All.

Location: Québec City

And what better place to promote an Accounting for All mindset than Québec City? Québec City is known for its creativity and beautiful historical, literary, and artistic culture. This city that has shared its exciting past with the French, the Irish, and the Indigenous Peoples of Canada.

We encourage you to submit original research and educational papers for the 2023 CAAA Annual Conference (June 8-10) in all areas of accounting. The CAAA is committed to reconciliation and strengthening our connections with Indigenous Peoples; as such, we

would be grateful to receive papers that consider these communities. We especially encourage papers with a collaborative, multidisciplinary approach (beyond traditional accounting and business). We also encourage submissions in French as well as in English.

Format: Hybrid

The format of the conference will be hybrid. This means that every session will be set up to be held in-person, and every presentation room will have technology allowing virtual participation.

Research Sessions

Submission Guidelines

Submissions must include an abstract of not more than 250 words. You will be asked to select topic and methodology areas to assist with grouping research paper sessions.

Author identification should appear on the cover page only. The title should appear on the abstract page and the first page of the body of the paper. Please submit electronic versions of both the full text of the paper including the cover page and a blind file (the full text without the cover page or author identification).

During the submission process you will be asked to:

- Indicate if you would like your paper to be considered for The Lazaridis Institute Prize for Best Paper on Accounting Issues Affecting High-Growth Technology Firms.
- Indicate if you would like your paper to be considered for the Qualitative Methodology Symposium.
- Declare that the paper is original work and that at the time of submission, it has not been accepted for publication.

Submit papers in English or French in PDF format to

<https://www.abstractscorecard.com/cfp/submit/login.asp?EventKey=UEYMVXRW>

Requirements

- At least one author of the submitted paper must be a CAAA member.
- An author may submit a maximum of five papers and will be allowed a maximum

of two presentations in parallel sessions.

By submitting a paper for consideration for the CAAA Conference, you are agreeing that:

- You or a co-author will attend the conference to present the paper if it is accepted.
- You and/or a co-author will review at least two other papers.
- You or a co-author will be a discussant for another paper if your paper is accepted and presented.

All papers submitted will receive a double-blind review facilitated by members of the 2023 Scientific Committee.

Authors will be informed of paper acceptance by March 31, 2023.

2023 CAAA Annual Conference Chairs:

Alex Lyubimov, Concordia University (alexey.lyubimov@concordia.ca)

Richard Fontaine, Université du Québec à Montréal

(fontaine.richard@uqam.ca)

Education Sessions

Submission Guidelines

If your key priority is staying abreast of changes and new initiatives in education and how that can be implemented in the accounting classroom, then this conference is for you! Come share with us your expertise and your experience.

Some areas of contribution and topics to include for your submission are listed below. Submissions can be for practical workshops (45-, 60- or 90-minute workshops) or 15-minute micro-learning/round table sessions.

Submit a 300-word summary to Sonia Dhaliwal at sonia.dhaliwal@uoguelph.ca by January 15, 2023.

Topics include, but are not restricted to:

- Classroom initiatives related to diversity, equity, and inclusion
- Integration of environmental, social, and governance (ESG) issues in accounting education
- Sustainability discussions in the accounting, auditing, taxation classrooms
- Embedding indigenous history and knowledge and creating links to accounting curriculum
- Developing a collaborative mindset in accounting education
- Holistic education
- Mental health and wellness practices in the accounting classrooms
- AI and machine learning integration with teaching methodologies

Comptabilité pour tous

Congrès annuel 2023 de l'ACPC
Ville de Québec, QC
du 8 au 10 juin 2023



Comptabilité pour tous Appel de communications pour les séances sur la recherche et sur la formation Date limite de soumission : 15 janvier 2023

Focus du congrès : L'esprit de collaboration

Nous demandons aux chercheurs, éducateurs et praticiens en comptabilité de se joindre à nous pour nous aider à résoudre certains des problèmes les plus urgents d'aujourd'hui : le changement climatique, les pandémies mondiales, et les perturbations de la chaîne d'approvisionnement, pour n'en citer que quelques-uns.

Pour aborder ces questions, nous devons élargir notre horizon et regarder au-delà de la discipline comptable, et même au-delà du domaine des affaires. Nous devons travailler en étroite collaboration avec diverses parties prenantes dans de nombreuses disciplines.

Par exemple, comment les comptables peuvent-ils contribuer aux divulgations environnementales, sociales et de gouvernance (ESG) s'ils ne coopèrent pas avec les scientifiques ? Ou comment les comptables peuvent-ils contribuer avec succès au redressement des pandémies mondiales s'ils ne collaborent pas avec des professionnels de la santé ? Et l'IA et l'apprentissage automatique peuvent nécessiter une collaboration avec des professionnels de l'informatique et des scientifiques des données.

Il n'est pas nécessaire que les comptables possèdent toutes les compétences nécessaires pour traiter ces questions. Mais les comptables peuvent jouer un rôle plus important en dépassant la pensée en silos et en adoptant un état d'esprit de collaboration. En d'autres termes, la comptabilité pour tous.

Lieu : Ville de Québec

Et quel meilleur endroit que la ville de Québec pour promouvoir l'esprit de la comptabilité pour tous ? La ville de Québec est connue pour sa créativité et sa magnifique culture historique, littéraire et artistique. Cette ville a partagé

son passé passionnant avec les Français, les Irlandais et les peuples autochtones du Canada.

Nous vous encourageons à soumettre des articles originaux de recherche et de formation pour le congrès annuel 2023 de l'ACPC (du 8 au 10 juin) dans tous les domaines de la comptabilité. L'ACPC s'est engagée à réconcilier et à renforcer nos liens avec les peuples autochtones. Nous serions donc reconnaissants de recevoir des communications qui tiennent compte de ces communautés. Nous encourageons tout particulièrement les articles ayant une approche collaborative et multidisciplinaire (au-delà de la comptabilité et des affaires traditionnelles). Nous encourageons également les soumissions en français ainsi qu'en anglais.

Format : Hybride

Le format du congrès sera hybride. Cela signifie que toutes les sessions seront organisées pour être tenues en personne et chaque salle de présentation sera équipée d'une technologie permettant la participation virtuelle.

Sessions de recherche

Directives pour les soumissions

Les soumissions doivent inclure un résumé de 250 mots au maximum. Il vous sera demandé de sélectionner des thèmes et des domaines méthodologiques afin de faciliter le regroupement des sessions de recherche.

L'identification de l'auteur doit figurer uniquement sur la page de couverture. Le titre doit apparaître sur la page du résumé et sur la première page du corps du texte. Veuillez soumettre des versions électroniques du texte intégral de l'article, y compris la page de couverture, ainsi qu'un fichier aveugle (le texte intégral sans la page de couverture ou l'identification de l'auteur).

Au cours du processus de soumission, il vous sera demandé de :

- Indiquer si vous souhaitez que votre article soit pris en considération pour le Prix de l'Institut Lazaridis pour le meilleur article sur les questions comptables affectant les entreprises technologiques à forte croissance.
- Indiquer si vous souhaitez que votre article soit pris en considération pour le Symposium sur les méthodes qualitatives.
- Déclarer que votre article est un travail original et qu'au moment de sa soumission, il n'a pas été accepté pour publication.

Soumettre les articles en anglais ou en français en format PDF à
<https://www.abstractscorecard.com/cfp/submit/login.asp?EventKey=UEYMVXRW>

Exigences

- Au moins un auteur de l'article soumis doit être membre de l'ACPC.
- Un auteur peut soumettre un maximum de cinq articles et sera autorisé à faire un maximum de deux présentations dans des sessions parallèles.

En soumettant un article pour le congrès de l'ACPC, vous acceptez que :

- Vous ou un coauteur assisterez au congrès pour présenter l'article s'il est accepté.
- Vous et/ou un coauteur examinerez au moins deux autres articles.
- Vous ou un co-auteur serez un commentateur pour un autre article si votre article est accepté et présenté.

Tous les articles soumis feront l'objet d'une évaluation en double aveugle facilitée par les membres du comité scientifique de 2023.

Les auteurs seront informés de l'acceptation de leur article au plus tard le 31 mars 2023.

Présidents du congrès annuel 2023 de l'ACPC

Alex Lyubimov, Université Concordia (alexey.lyubimov@concordia.ca)

**Richard Fontaine, Université du Québec à Montréal
(fontaine.richard@uqam.ca)**

Sessions de formation

Directives de soumission

Si votre priorité principale est de vous tenir au courant des changements et des nouvelles initiatives en matière de formation et de la façon dont ils peuvent être mis en œuvre dans la classe de comptabilité, alors ce congrès est pour vous ! Venez partager avec nous votre expertise et votre expérience.

Vous trouverez ci-dessous une liste de domaines de contribution et de sujets à inclure dans votre soumission. Les présentations peuvent porter sur des ateliers pratiques (ateliers de 45, 60 ou 90 minutes) ou sur des séances de micro-apprentissage ou de table ronde de 15 minutes.

Envoyez un résumé de 300 mots à Sonia Dhaliwal à l'adresse courriel sonia.dhaliwal@uoguelph.ca avant le 15 janvier 2023.

Les sujets incluent, mais ne sont pas limités à :

- Les initiatives en classe liées à la diversité, l'équité et l'inclusion
- L'intégration des questions environnementales, sociales et de gouvernance (ESG) dans l'enseignement de la comptabilité
- Discussions sur le développement durable dans les classes de comptabilité, d'audit et de fiscalité
- L'intégration de l'histoire et des connaissances indigènes et la création de liens avec le programme de comptabilité
- Développer un esprit de collaboration dans l'enseignement de la comptabilité
- L'éducation holistique
- Pratiques de santé mentale et de bien-être dans les cours de comptabilité
- Intégration de l'IA et de l'apprentissage automatique aux méthodes d'enseignement